

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索
[打印本

页] [关闭]

论文

LDA侧面抽运棒状激光器热透镜效应的有限单元法分析

刘全喜, 钟鸣

(西南技术物理研究所, 成都 610041)

摘要:

建立了激光二极管阵列端面抽运棒状激光介质的数值模型. 考虑到介质与空气的对流换热和介质的热力学参量随温度的变化, 根据经典热传导方程和热弹性方程, 运用有限单元法, 得出了棒状介质内瞬态温度、热应力和应变的分布. 分析了热透镜焦距随抽运功率的变化规律, 所得的规律与有关文献相符合. 理论分析结果可为激光二极管阵列抽运固体激光器的结构优化设计和实验提供理论参考.

关键词: 棒状激光器 激光二极管阵列端面抽运 温度分布 热应力分布 应变分布 有限单元法 热透镜效应

Finite Element Method Analysis on Thermal Lens Effect of the Rod Laser End-pumped by LDA

LIU Quan-xi, ZHONG Ming

(South-West Institute of Technical Physics, Chengdu 610041, China)

Abstract:

A numerical model of the rod laser medium end-pumped by laser-diode array (LDA) is set up. Under considering the influence of temperature correlation of the thermodynamic parameters of the material and heat transfer coefficient between air and medium, based on the thermal conduction equations and the thermal-elastic equations, the transient

扩展功能

本文信息

- Supporting info
- PDF (2186KB)
- HTML
- 参考文献

服务与反馈

- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- 引用本文
- Email Alert
- 文章反馈
- 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- 棒状激光器
- 激光二极管阵列端面抽运
- 温度分布
- 热应力分布
- 应变分布
- 有限单元法
- 热透镜效应

本文作者相关文章

- 刘全喜
- 钟鸣

distributions of temperature and thermal stress and strain in the rod medium are calculated by a finite element analysis method. The influence of the pump power on thermal lens focal length in the medium is analyzed. The theoretical results accord with interrelated experiment and provide theoretical reference for the design of solid laser pumped by LDA and experimental study.

Keywords: Rod laser Laser-diode array end-pumping Temperature distribution Thermal stress distribution Strain distribution Finite element method Thermal lens effect

收稿日期 2009-12-23 修回日期 2010-02-09 网络版发布日期 2010-05-25

DOI: 10.3788/gzxb20103905.0776

基金项目:

西南技术物理研究所资助

通讯作者: 刘全喜

作者简介:

参考文献:

- [1] DAVID F W. A brief history of high-power semiconductor lasers [J]. IEEE Sel Top Quant, 2000, 6(6): 1470-1477.
- [2] PAYNE S A, BIBEAU C, BEACH R J, et al. Diode-pumped solid-state lasers for inertial fusion energy [J]. Journal of Fusion Energy, 1998, 17(3): 213-217.
- [3] ZHANG Xing-yu, ZHAO Sheng-zhi, WANG Qing-pu, et al. Study on thermal lens of Nd³⁺:YAG laser pumped by a laser diode [J]. China J Lasers, 2000, A27(9): 777-781.
张行愚, 赵圣之, 王青圃, 等. 激光二极管抽运的激光器热透镜效应的研究 [J]. 中国激光, 2000, A27(9): 777-781.
- [4] SONG Xiao-lu, LI Bing-bin, WANG Shi-yu, et al. Transient thermal effect in pulsed laser diode end-pumped solid-state laser [J]. China J Lasers, 2007, 34(11): 1476-1482.
宋小鹿, 李兵斌, 王石语, 等. 脉冲激光二极管端面抽运全固

态激光器热效应瞬态过程 [J] .中国激光,2007,34

(11): 1476-1482.

[5] LI Ming-zhen,ZHU Zhan-shou.Diode-end-pumped Nd:YVO₄/YVO₄ composite crystal lasers [J] .Journal of Dongguan University of Technology,2007,14(5): 33-36.

李明真,朱占收.激光二极管端面抽运Nd:YVO₄/YVO₄复合晶体激光器热效应研究 [J] .东莞理工学院学报,2007,14(5): 33- 36.

[6] LIU Quan-xi,ZHONG Ming,JIANG Dong,et al.Finite element analysis of damage threshold of semiconductor induced by multiple lasers [J] .Laser and Infrared,2006,36(8): 670-674.

刘全喜,钟鸣,江东,等.重频激光辐照半导体损伤的有限元分析 [J] .激光与红外,2006,36(8):670-674.

[7] ZHANG Xiao-long,SHEN Jin-hua,CAI De-fang,et al.Study of temperature distribution and deformation of the end-face in end-pumped DPL [J] .Acta Photonica Sinica,2007,36(2): 197-200.

张小龙,沈金华,蔡德芳,等.端面抽运激光晶体热形变及温度场分布研究 [J] .光子学报,2007,36(2): 197-200.

[8] LIU Quan-xi,QI Wen-zong,HAO Qiu-long,et